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Protokół Nr 41 /23 

posiedzenia Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego  

 z dnia 22 czerwca 2023 r. 

W posiedzeniu udział wzięło 4 członków komisji (Lista obecności w załączeniu), J. 

Chomczuk – Sekretarz Gminy, P. Stocki – Przewodniczący Rady PIR w Hajnówce, U. 

Olejniczak – zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Browsk w Gruszkach, J. Stocki – 

Nadleśnictwo Browsk w Gruszkach, A. Milko - Nadleśniczy Obrębu Ochronnego Rezerwatu BPN 

w Białowieży. Przewodnicząca Komisji I. Maksymiuk powitała obecnych i przedstawiła 

porządek obrad posiedzenia (4 głosy „za”), który przedstawia się następująco:   

1. Stan rolnictwa w gminie Narewka. 

2. Stan Puszczy Białowieskiej. 

3. Wolne wnioski. 

 

Do punktu 1-go. Stan rolnictwa w gminie Narewka. 

P. Stocki – Przewodniczący Rady PIR w Hajnówce przedstawił sytuację gospodarczą 

dotyczącą rolnictwa w gminie. Omówił pozytywne i negatywne strony rolnictwa, środki unijne, 

konieczność wypełniania tzw. ecoschematów. Podejmowano tematy roślin miododajnych, 

opraw rolnych, hodowli zwierząt. Wskazał na problemy występujące w rolnictwie tj. folia po 

sianokiszonce, przeterminowane środki chemiczne i ich utylizacja, stan dróg, znaki z 

ograniczeniami prędkości. Pan P. Stocki zaapelował, aby uproduktywnić grunta będące w 

zasobach gminy. Omówiono wybory do Izb Rolniczych, zaapelowano o dalsze kandydowanie 

dotychczasowych delegatów tj. P. Stockiego i K. Kajdewicza. 

Do punktu 2-go. Stan Puszczy Białowieskiej. 

Przewodnicząca posiedzenia zaapelowała aby temat omówić odnosząc się do 

następujących punktów: 

- Plan Urządzenia Lasu na lata 2023-2032; 

- zalesienia na obszarze Puszczy, pozyskanie drewna; 

- gospodarka łowiecka, ochrona p/pożarowa, infrastruktura techniczna w Puszczy 

Białowieskiej; 

- zróżnicowana gospodarka leśna; 

- wpływ monitorowania przyrodniczego gatunków i siedlisk w obszarze Natura 2000 na 



prowadzenie gospodarki leśnej (karty informacji przyrodniczej); 

- pomniki przyrody; 

- omówienie projektu Wykonania Planu Zarządzania dla Obiektu Światowego Dziedzictwa 

Puszcza Białowieska Białowieża Forest. 

Uczestniczący w posiedzeniu komisji kolejno omówili przedstawione punkty. 

Wskazano na zalesianie gruntów porolnych, odnowienia drzew – głównie brzoza, osika. 

Odnośnie gospodarki łowieckiej wyjaśniono, że jest prowadzona, wydawane są zezwolenia na 

odstrzał zwierząt. Omówiono temat żubrów i wilków na terenie PB i migracje tych zwierząt. 

Wskazano, że z uwagi na ASF w Puszczy praktycznie nie ma dzików. W odniesieniu do 

ochrony p/poż wyjaśniono, że występuje istnieje bardzo duże zagrożenie pożarowe i teren 

Puszczy jest na bieżąco monitorowany. Wskazano, że zagrożeniem nie są tylko zalegające 

drzewostany, ale trawy, maliny, lawenda. Podkreślono, że podejmowana jest działalność 

informacyjno – edukacyjna. Przypomniano, że z uwagi na obowiązujące postanowienie Sądu 

nie ma możliwości pozyskania drewna. W opracowanym zintegrowanym Planie Urządzania 

Lasu nie  przewiduje się możliwości pozyskiwania drewna na obszarze Puszczy Białowieskiej 

tj. terenie światowego dziedzictwa UNESCO. Jedyny ewentualny i możliwy teren do 

pozyskiwania drewna to teren w strefie buforowej (poza obszarem UNESCO). Podkreślono, że 

trwają prace w tym temacie. Pomniki przyrody to drzewa ożywione np. dęby, jesiony, klony, 

sosny w łącznej liczbie 82 szt. oraz 2 głazy ożywione, a na terenie Parku sosna i dąb. Omówiono 

temat drzew dziuplastych, nasiennych. Wyjaśniono, że przedstawione stanowisko 

Nadleśniczego w sprawie drogi Narewkowskiej związane z odwołaniem od decyzji nie zostało 

zmienione.  

Do punktu 3-go. Wolne wnioski. 

W wolnych wnioskach zgłoszono równanie dróg gminnych, uzupełnianie na bieżąco 

ubytków w drogach gminnych i powiatowych, przypomniano o wykaszaniu poboczy drogi 

wojewódzkiej.  

Wobec braku innych spraw posiedzenie Komisji zakończono. 

Protokolant: 

Barbara Niewiadomska-Golonko 

Przewodnicząca posiedzenia 

                           Irena Maksymiuk 

 


